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values of a healthy lifestyle students is determined by the Federal state educational standard of General education. 
Meaningful component is characterized by the enrichment of mathematics 5-6 classes a complex plot mathematical 
tasks that perform normative, evaluative and regulatory functions. The procedural component includes developed 
health-preserving and health-building technology. Effective component is characterized by four levels of development 
of the values of a healthy lifestyle among schoolchildren: a deficit, himself regulatory, manipulative, supportive.
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Раскрывается сущность понятия «эмпатийная культура» применительно к будущим учителям, подробно охаракте-
ризованы основные ее компоненты. Подробно описана система формирования эмпатийной культуры будущих учителей, 
созданная на основе взаимодополняющих методологических подходов: системного, культурологического и личностно-де-
ятельностного. Охарактеризован компонентный состав системы формирования эмпатийной культуры будущих учителей, 
включающий мотивационно-целевой, организационно-деятельностный, контрольно-оценочный и аналитико-корректирую-
щий компоненты. Функционирование разработанной системы формирования эмпатийной культуры будущих учителей обе-
спечивается комплексом педагогических условий: реализация дисциплины по выбору «рефлексивный практикум», введение 
ситуативных задач в вариативные обязательные дисциплины, обогащение программ практик волонтерской деятельностью.

THE SYSTEM OF FORMATION OF EMPATHIC CULTURE OF FUTURE TEACHERS  
AND PEDAGOGIC CONDITIONS OF ITS EFFECTIVE FUNCTIONING

Salamatina Y.V.

The Ural State Univercity of Economics, e-mail: optimistic86@mail.ru

The essence of the concept «empathic culture» in relation to future teachers reveals, its main components are  
characterized in detail. The system of formation of empathic culture of future teachers are based on the complementary 
methodological approaches describing in detail in the article: the system- oriented, culturological and person-activity. 
The component structure of system of formation of empathic culture of future teachers are characterized including: 
the motivational-aimed, the organizational-activity, the test-estimative and the analitico-correcting components. 
Functioning of the developed system of formation of empathic culture of future teachers is provided with a complex of 
pedagogical conditions: realization of discipline for choice «a reflexive training workshop», introduction of situational 
tasks to variable obligatory disciplines, enrichment of programs of  teaching practicum with volunteerism.

ФОРМИРОВАНИЕ СПОСОБНОСТИ К ПРОВЕДЕНИЮ ЛИНГВИСТИЧЕСКОГО 
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Статья посвящена выявлению структурообразующих компонентов, формирующих способность к проведению линг-
вистического анализа политического дискурса как профессиональную компетенцию будущих переводчиков. Уточнено 
содержание понятия «дискурс», как связного текста, включающего в себя лингвистический, событийный и экстралинг-
вистический компоненты. Рассмотрен политический дискурс, как целенаправленное речевое образование, отражающее 
личностные смыслы автора и/или интерпретатора о политических событиях в общественной жизни, а также его основные 
социально-когнитивные характеристики. Раскрыта сущность лингвистического анализа политического дискурса. Установ-
лено, что структурообразующими компонентами, формирующими способность к проведению лингвистического анализа 
политического дискурса у будущих переводчиков, являются фундаментальные и практикоориентированные знания; лингви-
стические и культурологические умения; владение общими методами анализа дискурса, а также методами анализа устной и 
письменной коммуникаций; набор определенных личностных качеств. Все вышеперечисленные компоненты гарантируют 
высокий уровень качества профессиональной подготовки будущих переводчиков и их востребованность на рынке труда.
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The article focuses on identification of the structure-forming components of the ability to carry out linguistic analysis of 
political discourse as professional competence of future translators. The concept «discourse» has been clarified as a coherent text, 
including linguistic, event and extralinguistic components. Political discourse is considered as purposeful speech composition, 
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reflecting author’s or/and interpreter’s personal meanings about political events in public life and its main socio-cognitive features 
are also identified. The essence of linguistic analysis of political discourse was discovered. It has been established, that the structure-
forming components which form future translators’ ability of carrying out linguistic analysis of political discourse are the following: 
fundamental and practice-oriented knowledge; linguistic and cultural skills; mastering common methods of discourse analysis, 
methods of oral communication analysis and written communication analysis; owning a set of specific personal features. All these 
components provide the high quality of future translators’ professional training and their demand on the labour market.
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Актуальность проведенного исследования обусловлена осуществлением модернизационных процессов в дошколь-
ном образовании. В период реализации Федеральных государственных образовательных стандартов, когда значение раз-
вития личности ребенка в её индивидуальности, уникальности, неповторимости особенно велико, неизмеримо возрастает 
роль поддержания актуального уровня профессиональной компетентности педагога. Педагогическая деятельность по-
буждается и регулируется мотивационной основой личности, обусловливающей направленность на определенные объ-
екты и способы. В связи с этим значимым условием поддержания данного уровня компетентности является развитие 
профессиональной мотивации педагогов, осуществляемое в процессе повышения квалификации в основном на уровне 
знаний, а на уровне умений и способностей не всегда достаточное в силу того, что требует существенных изменений в 
организации, формах и методах работы. Представлен опыт деятельности по развитию рассматриваемого феномена, реа-
лизуемый в Институте повышения квалификации и профессиональной переподготовки г. Оренбурга.

DEVELOPMENT OF PROFESSIONAL MOTIVATION OF PRESCHOOL TEACHERS  
IN THE CONDITIONS OF FGOS REALIZATION

Samsonenko L.S., Shavshayeva L.Y.

Orenburg State Pedagogical University, Orenburg, Russia  
(460844, Orenburg, street Sovetskaya, 19), e-mail: lsamsonenko@yandex.ru, koltureva@rambler.ru

Relevance of the conducted research is caused by implementation of modernization processes in preschool education. 
During implementation of Federal state educational standards when value of development of the identity of the child in her 
identity, uniqueness, originality is especially great, the role of maintenance of actual level of professional competence of the 
teacher immeasurably increases. Pedagogical activity is induced and regulated by a motivational basis of the personality 
causing an orientation on certain objects and ways. In this regard a significant condition of maintenance of this level of 
competence is development of professional motivation of the teachers, carried out in the course of professional development 
generally at the level of knowledge, and at the level of abilities and abilities not always sufficient that demands essential 
changes in the organization, forms and work methods. Experience of activity on development of the considered phenomenon, 
realized at Institute of professional development and professional retraining of Orenburg is presented.
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В статье рассматривается игровой аспект при интертекстуальном подходе к анализу художественного текста. Ак-
туальность исследований по проблеме интертекстуальности обусловлена современными интегративными процессами 
в поликультурном обществе и в образовании. Формирование интертекстуальной компетенции школьников предпола-
гает не только формирование навыков использования интертекстуальных знаков при построении собственных текстов, 
но и развитие умений их распознавать в художественных текстах конкретных авторов. Интертекстуальный анализ ху-
дожественного текста – это новый способ чтения, который вовсе не сводится к поискам заимствований, а открывает 
новый круг интересных возможностей. Смысл интертекстуальной игры заключается в том, чтобы обнаружить интер-
текстуальные феномены, текстовые и когнитивно-личностные,  в  художественном тексте. Большой функционально-
прагматический потенциал скрывают в себе прецедентные тексты литературы постмодернизма.
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This article deals with the gaming aspect that is intertextual approach to the analysis of literary text. Problem 
intertextuality is due to modern integrative processes of multicultural and multi-language society.  Formation of 
intertextual competence of high school students-readers expect not only skills to use the intertextual signs in the 


